
Samrådsspørgsmål BD:  Finder ministeren ikke, at et  
spørgsmål om evt. ulovlig statsstøtte er så væsentligt, at spørgsmålet  
burde have været drøftet i såvel DSB´s bestyrelse som i DSB-Firsts  
bestyrelse?

Svar

Det fremgår af advokatundersøgelsen (s 

16), at der ikke i det foreliggende 

materiale er grundlag for at konstatere, 

at spørgsmål om statsstøtte til DSBFirst 

har været drøftet af DSB’s direktion, i 

bestyrelsen for DSBFirst eller i 

bestyrelsen for DSB.   

Det fremgår tillige af side 8 i 

redegørelsen, at DSB´s daglige ledelse 

burde have orienteret bestyrelsen for 

DSB om, at der havde været rejst kritik 

af rentesatsen på det ydede lån til DSB 

First. 

Transportudvalget 2011-12
TRU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 709
Offentligt



Side 2/2

Jeg kan supplerende oplyse, at 

Kammeradvokaten i marts 2011 af 

Transportministeriet blev anmodet om 

at se på sagen. 

Efter at Kammeradvokaten i april 2011 

havde vurderet, at mellemregningen 

mellem DSB og DSBFirst og rentesatsen 

kan udgøre ulovlig statsstøtte, deltog 

Transportministeriet og 

Kammeradvokaten  i et ekstraordinært 

bestyrelsesmøde i DSB for  at drøfte 

denne problemstilling.  


	Svar

